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PROTOKÓŁ NR LV/23 
 

z obrad LV sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

29 sierpnia 2023 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie kworum. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 930 witając radnych, 

Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, mieszkańców miasta oraz osoby 

śledzące przebieg sesji w internecie. 

Stwierdził, że przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad sesji konieczne jest 

sprawdzenie kworum. Wobec powyższego poprosił radnych o potwierdzenie udziału  

w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 20 radnych wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Nieobecna Anna Słodkowska. 

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Przewodniczący poinformował, że Komisja Skarg i Wniosków wydała opinię w sprawie 

wniosku Towarzystwa Upiększania Miasta o uznanie drzewa za pomnik przyrody 

wobec czego została przygotowana stosowna uchwała. Komplet dokumentów w tej 

sprawie został radnym dostarczony drogą elektroniczną przed sesją. Zaproponował 

wprowadzenie tego tematu pod obrady Rady w p. 18. Ponadto drogą elektroniczną 

została radnym przekazana także informacja dotycząca przygotowania miejskich 

placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. Zaproponował wprowadzenie tego 

tematu pod obrady Rady jako p.19.  

Dotychczasowe punkty od 18 do 20 będą kolejno pod poz. 20, 21 i 22. 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi lub inne wnioski do porządku obrad sesji. 

Uwag ani innych wniosków nie było . 

Wobec powyższego Przewodniczący poddał zgłoszone przez siebie wnioski pod 

głosowanie. 

Pierwszy wniosek Rada przyjęła jednogłośnie. 

Drugi wniosek Rada przyjęła jednogłośnie. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do realizacji następnych punktów 

porządku obrad sesji. 

 

3. Zatwierdzenie protokołu z LIII i LIV sesji Rady. 

Protokoły zostały sporządzone i były dostarczone radnym razem z zawiadomieniem o 

sesji. Przewodniczący zapytał czy są do nich uwagi. 

Uwag nie zgłoszono. 

Protokoły poddano pod głosowanie i zatwierdzono jednogłośnie. 
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4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona drogą elektroniczną przed 

sesją. 

Burmistrz Miasta dokonała uzupełnienia przedstawionej informacji. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania dot. przedstawionej 

informacji. 

Radna J. Werstler-Wojtaszek poinformowała, że w przestrzeni publicznej pojawiły się 

informacje o przekazaniu przez stronę rządową dodatkowych środków dla gminy na 

wydatki bieżące  w kwocie ponad 6 mln. zł. Czy jest już oficjalna wiadomość i na co 

zostaną te środki przeznaczone. 

Burmistrz Miasta potwierdziła, że jest to kwota 6,8 mln zł, a ich przeznaczenie zostanie 

szczegółowo przeanalizowane. Dzięki nim jest mniej obaw o pozytywne zamknięcie 

budżetu. 

Innych pytań nie było. 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w 

Żarach.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LV/62/23) 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Żarskiemu. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LV/63/23) 

 

Po głosowaniu Przewodniczący Rady udzielił głosu Prezesowi Zarządu Szpitala Na 

Wyspie J. Dankiewicz, która podziękowała za wsparcie na zakup nowoczesnego usg 

zwłaszcza na potrzeby oddziału ginekologiczno-położniczego. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały dot. przyjęcia i 

realizacji programu Żarska Karta Seniora. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 
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Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LV/64/23) 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki 

zdrowotnej z zakresu rehabilitacji. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LV/65/23) 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu lokalu użytkowego.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LV/66/23) 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ronda. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LV/67/23) 

 

Po głosowaniu Przewodniczący Rady udzielił głosu Wicestaroście Powiatu Żarskiego 

M.Issel, która podziękowała za współudział gminy w realizacji ronda oraz nadania mu 

nazwy. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

strefy płatnego parkowania stawek opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych na drogach gminnych w strefie płatnego parkowania, wysokości 

opłat dodatkowych oraz sposobu ich pobierania. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 
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Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LV/68/23) 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia od obowiązku realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dyrektora Miejskiego Przedszkola 

nr 10 im. Bajka w Żarach w roku szkolnym 2023-2024 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LV/69/23) 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych 

przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Żary o statusie 

miejskim. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LV/70/23) 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie na 

2023 r.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna J.Werstler-Wojtaszek poprosiła o wyjaśnienia dotyczące zwiększenia wydatków 

w ŻDK z dochodów z tytułu dywidend od miejskich spółek w kwocie 200 tys. zł. Które 

to spółki i czy każda spółka po 200 tys.zł czy razem. 

Burmistrz Miasta wyjaśniła, że jest to wsparcie łączne przekazane przez Spółkę 

„Pekom” i ZGM w miarę ich możliwości. 

Innych pytań nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 16 głosach „za” i 4 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LI/71/23) 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany WPF.  
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Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 17 głosach „za” i 3 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LI/72/23) 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, 

które pozostawienia się bez dalszego biegu.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 18 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. Nie brała udziału w 

głosowaniu radna L. Grzybowicz. 

(Uchwała nr LI/73/23) 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od  Komendanta 

Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na ławnika. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LI/74/23) 

 

18. Rozpatrzenie wniosku Towarzystwa Upiększania Miasta w sprawie uznania 

drzewa za pomnik przyrody.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LI/75/23) 

 

19. Informacja o przygotowaniu szkół i przedszkoli do nowego roku szkolnego 

2023-2024.  

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona drogą elektroniczną przed 

sesją. 

Przewodniczący zapytał czy są jakieś uwagi lub pytania. 

Głosów w dyskusji nie było. 
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20. Informacja nt. stanu prawnego radnej Anny Słodkowskiej. 

Przewodniczący Rady poprosił mec. R. Kornalewicza o przedstawienie sprawy w 

kontekście ostatnio wydanego prawomocnego wyroku Sądu Okręgowego w Zielonej 

Górze dot. radnej Anny Słodkowskiej. 

 

Informację nt. stanu prawnego radnej przedstawił mec. R. Kornalewicz. Wyjaśnił, że po 

uprawomocnieniu się wyroku radna utraciła prawo wybieralności więc nie może być 

radną. Stwierdzić to ma jednak Komisarz Wyborczy. 

 

Radna H. Majeryk poprosiła o informację, na jakim etapie jest zwrot zasądzonych od 

radnej nienależnie pobranych środków od gminy. 

 

R. Kornalewicz wyjaśnił, że radna ogłosiła upadłość, a windykator nie przekazał gminie 

do chwili obecnej żadnych środków. 

 

Następnie głos zabrał M. Popławski, który przedstawił historię sprawy oraz swój 

komentarz dot. wspomnianej radnej oraz radnych z klubu radnych PiS i klubu radnych 

Koalicji Żarskiej. 

 

Radna J. Werstler-Wojtaszek  zwróciła uwagę, że jak pracowała komisja w sprawie 

wniosku ZGM nie było prawomocnego wyroku sądu. Radna stwierdziła, że 

Przewodniczący wielokrotnie przekroczył swoje uprawnienia ale tylko dobra wola 

sprawiła, że nie wystąpiono do Prokuratury z zawiadomieniem o przekroczeniu 

uprawnień. Ponadto radna dodała, że sprawy etyczno-moralne radnej należą do 

indywidualnej oceny i nie powinny być dyskutowane. Dlaczego więc nie było dyskusji 

w sprawach wyroków Zastępców Burmistrza. 

 

Przewodniczący Rady odebrał radnej głos i nakazał wyłączenie jej mikrofonu. Zwrócił 

uwagę, że to jest punkt poświęcony stanu prawnego radnej a nie Zastępców Burmistrza. 

 

Następnie głos zabrała E. Gajda, która stwierdziła, że została podczas sesji 

sponiewierana i źle się z tym czuje. Dodała, że  jest to świetnie wyreżyserowany 

spektakl polityczny, a w tamtym czasie gdy pracowała komisja nie było jeszcze wyroku 

sadu. Radna stwierdziła, że wyroki przyjmuje i z nimi nie dyskutuje. 

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

21. Interpelacje i zapytania radnych.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację lub zapytanie? 

Interpelacji ani zapytań nie było. 

 

22. Komunikaty i powiadomienia.  

W tym punkcie do zabrania głosu zgłosił się radny A. Jaworski, który podziękował 

mieszkańcom za głosowanie w sprawie budżetu obywatelskiego dzięki czemu jego 

propozycja znalazła się wśród zadań przewidzianych do realizacji w 2024 r. 
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Innych głosów nie było. 

 

Przewodniczący poinformował, że następna sesja planowana jest na 28 września br. 

Poprosił o dostosowanie do niej posiedzeń Komisji i przygotowania materiałów na 

sesję. 

Stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym o godz. 1035 

zamknął pięćdziesiątą piątą sesję Rady Miejskiej w Żarach. 
    

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 
 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://bip.zary.pl/799/Transmisja_obrad_sesji_RM/ 


